
 

P R O T O K Ó Ł NR LXI/2022 

z LXI sesji Rady Gminy Rytwiany, która odbyła się w dniu 8 listopada 2022 r. 

w Urzędzie Gminy Rytwiany. 

 

 

I. Obecni na sesji:  

1/ Radni zgodnie z listą obecności.  

2/ Grzegorz Forkasiewicz – Wójt Gminy Rytwiany  

3/ Tomasz Fąfara – Sekretarz Gminy Rytwiany  

4/ Mirosława Szewczyk –Skarbnik Gminy Rytwiany  

 

II. Przebieg obrad:  

Obrady sesji trwały od godz. 14.10 do godz. 16.15 

W sesji uczestniczyło 14  radnych.  

 

Nieobecny radny  

1. Michał Rajca 

 

Podczas omawiania punktu 9 porządku obrad w sesji uczestniczyli: 

- Wicedyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego im. Jana Pawła II w Rytwianach Pani Grażyna 

Miśkiewicz. 

- Dyrektor Zespołu Placówek Oświatowych Publiczna Szkoła Podstawowa i Przedszkole im. Marii 

Firlejczyk w Sichowie Dużym Pani Dorota Karasińska - Kozłowska. 

- Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego Publiczna Szkoła Podstawowa i Publiczne Samorządowe 

Przedszkole im. 100-lecia Odzyskania Niepodległości w Strzegomiu Pani Jolanta Bąk. 

-  Inspektor do spraw oświaty, kultury, sportu i pozyskiwania środków pomocowych Pani Anna Anioł.   

 

Pkt 1  

Otwarcie sesji.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski odczytał klauzulę RODO dotyczącą ochrony danych 

osobowych.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski otworzył LXI sesję Rady Gminy Rytwiany, powitał 

wszystkich uczestników sesji.  

 

Pkt 2  

Sprawdzenie obecności i stwierdzenie prawomocności obrad.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski stwierdził obecność 13 radnych  

i prawomocność obrad.  

O godzinie 14.15 na LXI sesję Rady Gminy Rytwiany przybył Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Rytwiany Krzysztof Janik. 

 

Pkt 3  

Zatwierdzenie porządku obrad.  

Przewodniczący Rady Gminy odczytał porządek obrad i poddał pod głosowanie.  

 

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Sprawdzenie obecności i stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z sesji nr LVIII i LIX. 

5. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy z poprzedniej sesji. 

6. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rytwiany na lata  

2022 – 2033. 



7. Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 r. 

8. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Rytwiany za rok 2021/2022. 

9. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały nr LVII/292/22 Rady Gminy Rytwiany z dnia 29 sierpnia 

2022 r. w sprawie regulaminu określającego wysokość stawek dodatków do wynagrodzenia 

nauczycieli, szczegółowych warunków ich przyznawania oraz szczegółowych warunków 

obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych 

zastępstw w jednostkach oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Rytwiany, 

zmienionej Uchwałą Rady Gminy Rytwiany z dnia 26 września 2022 r. nr LIX/304/22. 

10. Uchwała w sprawie ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości 

za usługi w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych z 

terenu Gminy Rytwiany. 

11. Analiza oświadczeń majątkowych.  

12. Sprawy różne i wolne wnioski. 

13. Zamknięcie obrad sesji. 

 

 

Porządek obrad został zatwierdzony jednogłośnie 14 głosami „za”. Obecnych podczas głosowania 14 

radnych.  

 

 

Pkt 4  

Przyjęcie protokołu z sesji nr LVIII i LIX 

 

Protokół z sesji nr LVIII został przyjęty bez uwag jednogłośnie, 14 głosami „za”. Podczas głosowania 

obecnych 14 radnych.  

 

Protokół z sesji nr LIX został przyjęty bez uwag jednogłośnie, 14 głosami „za”. Podczas głosowania 

obecnych 14 radnych.  

 

 

Pkt 5  

Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy z poprzedniej sesji.  

Wójt Gminy Grzegorz Forkasiewicz poinformował, że uchwały podjęte na sesji LVIII, LIX i LX (13) 

zostały przesłane odpowiednio do Regionalnej Izby Obrachunkowej, Wojewody Świętokrzyskiego i te, 

które powinny przesłano do opublikowania w Dzienniku Urzędowym Województwa Świętokrzyskiego 

oraz są realizowane na bieżąco. 

 

 

 

Pkt 6   

Informacja Wójta o pracy między sesjami.  

Wójt Grzegorz Forkasiewicz poinformował Radę o pracy w okresie między sesjami, a mianowicie:  

 

Od 23 września 2022 r. najważniejszymi zadaniami realizowanym przez pracowników Urzędu Gminy 

Rytwiany były prace związane z opracowaniem Programu Funkcjonalno-Użytkowego na Stacji 

Uzdatniania Wody w Rytwianach. Jeżeli nie będzie zastrzeżeń, co do przygotowania Programu w grudniu 

2022 roku zostanie ogłoszony przetarg.  

 

Trwają prace związane z opracowaniem dokumentacji projektowych na budowę kanalizacji  

w Rytwianach w okolicy dawnego lotniska oraz ul. Niwy. 

 

Rozpoczęły się prace związane z Termomodernizacją Budynków Użyteczności Publicznej w tym:  

- Zespołu Szkolno-Przedszkolny im. Jana Pawła II w Rytwianach, 

- Zespołu Placówek Oświatowych Publicznej Szkoły Podstawowej i Przedszkola im. Marii Firlejczyk  

w Sichowie Dużym 



- Zespołu Szkolno-Przedszkolny Publiczna Szkoła Podstawowa i Publiczne Samorządowe Przedszkole 

im. 100 lecia Odzyskania Niepodległości w Strzegomiu, 

- Remizy Ochotniczej Straży Pożarnej w Rytwianach, 

- Urzędu Gminy w Rytwianach.  

 

Odbyły się pierwsze kursy w ramach Funduszu Przewozów Autobusowych. Na początku kursy będą 

odbywały się dwa razy w tygodniu. Rozkłady jazdy zostały umieszczone przez przewoźnika na 

przystankach jak również rozkłady jazdy zostały mieszczone na stronie internetowej Urzędu Gminy 

Rytwiany.  

 

Na ukończeniu są prace związane z Programem Funkcjonalno-Użytkowym modernizacją i przebudową 

dróg gminnych.  Pojawiły się problemy związane z granicami działek w miejscowości Tuklęcz. Zachodzi 

konieczność omówienia problemu z mieszkańcami miejscowości Tuklęcz.  

 

Kończą się prace projektowe związane budową wodociągu w Rytwianach przy ulicy Piaskowej.  

 

Został otworzony przetarg na dostawę energii elektrycznej. Obecna umowa na dostawę energii 

elektrycznej jest zawarta do 28 lutego 2023 roku. 

 

W związku z włączeniem się Gminy Rytwiany w akcję dystrybucji węgla mieszkańcy będą mogli składać 

wnioski o zakup węgla za korzystniejszą cenę od środy, 9 listopada 2022 r. Zgodnie z ustawą z dnia  

27 października 2022 r. o zakupie preferencyjnym paliwa stałego dla gospodarstw domowych (Dz. U.  

z 2022 r. poz. 2236), do zakupu są uprawnione osoby fizyczne, które spełniają warunki upoważniające do 

otrzymania dodatku węglowego. Węgiel kamienny (miał, groszek, orzech) można będzie nabyć w dwóch 

partiach: do 1,5 tony do 31 grudnia 2022 r. oraz do 1,5 tony od 1 stycznia 2023 r. Wnioski można składać 

osobiście od poniedziałku do piątku w godz. 8
00

-14
00

 w Gminnym Centrum Kultury, Sportu i Informacji 

Turystycznej w Rytwianach (ul. Szkolna 1, 28-236 Rytwiany) lub elektronicznie poprzez ePUAP. 

Węgiel będzie dowożony do Gminy Rytwiany, odbiór z punktu sprzedaży do posesji kupującego będzie 

prowadzony we własnym zakresie lub zostanie dostarczony przez dostawcę, ale już po kosztach 

wskazanych przez dostawcę.  

 

 

 

 

Pkt 7  

Uchwała w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rytwiany na lata 2022-2033. 

 

Uzasadnienie do uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy Mirosława Szewczyk.  

 

Dochody bieżące po wprowadzonych zmianach wynoszą 32 174 149, 29 zł. 

Wydatki majątkowe zostały zwiększone o kwotę 180 300, 00 zł.  

Wydatki majątkowe po zmianach wynoszą 4 037 598, 00 zł   

Ogółem dochody wynoszą 36 211 747, 29 zł.  

Wydatki bieżące po zmianach wynoszą 33 138 204, 50 zł.  

Ogółem wydatki wynoszą 41 296 293, 60 zł.  

Pozostałe wielkości przychody, rozchody, wynik budżetu pozostaje bez zmian. 

 

 

Dyskusji nie było.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała nr LXI/308/22 w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rytwiany na 

lata 2022 – 2033 została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”.  

 

Głosowało 14 radnych.  

Obecnych podczas głosowania 14 radnych.  

https://epuap.login.gov.pl/


 

Pkt 8  

Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 r. 

 

Zmiany w budżecie przedstawiła Skarbnik Gminy Mirosława Szewczyk.  

Zwiększyć plan dochodów i wydatków o kwotę 198 995, 70 zł zgodnie załącznikiem Nr 1 do niniejszej 

uchwały. 

Dokonać zmian w planie dochodów na kwotę 3 213 000 zł zgodnie załącznikiem Nr 2 do niniejszej 

uchwały. 

Dokonać zmian w planie wydatków na kwotę 3 305 352 zł zgodnie załącznikiem Nr 3 do niniejszej 

uchwały. 

W uchwale nr XLIX/251/22 z dnia 26 stycznia 2022 r. w sprawie uchwalenia budżetu gminy Rytwiany na 

rok 2022 

- załącznik Nr 3 – Limity wydatków na wieloletnie przedsięwzięcia planowane do poniesienia w 2022 r. - 

otrzymuje brzmienie określone w załączniku nr 4 do niniejszej uchwały 

- załącznik nr 9 – Plan dochodów gromadzonych na wydzielonym rachunku jednostki budżetowej  

i wydatki nimi finansowane w 2022 r. - otrzymuje brzmienie określone w załączniku nr 5 do niniejszej 

uchwały 

 

Dyskusji nie było.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała nr LXI/309/22 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 r. została podjęta jednogłośnie 

14 głosami „za”.  

 

Głosowało 14 radnych.  

Obecnych podczas głosowania 14 radnych.  

 

 

 

 

Pkt 9  

Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Rytwiany za rok 2021/2022. 

 

Wójt Grzegorz Forkasiewicz zaznaczył, że informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy 

Rytwiany za rok 2021/2022 została wcześniej przekazana radnym do zapoznania. Jak poinformował  

Wójt Grzegorz Forkasiewicz informacja zawiera między innymi dane o strukturze edukacji, ilości 

placówek, ilości uczniów, kompendium informacji o finansach, wynikach egzaminu ósmoklasisty oraz 

część socjalną tj. zaangażowanie Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Rytwianach w kwestię 

dożywiana uczniów w szkołach.  

Informacja stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Wójt Grzegorz Forkasiewicz poprosił radnych o zadawanie pytań dyrektorom szkół, którzy przybyli na 

LXI sesję Rady Gminy Rytwiany. 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski otworzył dyskusję.  

Jako pierwsza zadała pytanie radna Pani Irena Pogorzelska. Pytanie dotyczyło ilości uczniów w szkołach 

oraz czy wzrasta ilość uczniów w szkołach na terenie Gminy Rytwiany? 

Dyrektor Zespołu Placówek Oświatowych Publicznej Szkoły Podstawowej i Przedszkola im. Marii 

Firlejczyk w Sichowie Dużym Pani Dorota Karasińska – Kozłowska odnosząc się do pytania radnej  

Pani Ireny Pogorzelskiej odpowiedziała, że w odniesieniu do roku ubiegłego przybyło 6 dzieci. W roku 

2021 było do szkoły w Sichowie Dużym uczęszczało 86 uczniów, w 2022 roku uczy się 92 uczniów. Pani 

Dorota Karasińska – Kozłowska poinformowała również, że w 2022 roku w Zespole Placówek 

Oświatowych Publicznej Szkole Podstawowej i Przedszkolu im. Marii Firlejczyk w Sichowie Dużym 

uczy się 8 uczniów z Ukrainy. Dzieci  pochodzą z terenów całkowicie zdewastowanych w wyniku działań 

wojennych. 

 

 



Wójt Gminy Rytwiany zaznaczył, że opieka nad dziećmi z Ukrainy jest dodatkowym zdaniem dla kadry 

nauczycielskiej jak również wyzwaniem finansowym dla budżetu Gminy Rytwiany. Zorganizowanie 

dodatkowych zajęć, opieki nad uczniami czy dostosowanie programu dla dzieci z Ukrainy to poza 

wysiłkiem, który wkładają dyrektorzy szkół i nauczyciele to również dodatkowe koszty.  

Wójt Grzegorz Forkasiewicz zaznaczył, że dzieci z Ukrainy nie mogą i nie są dla szkół czynnikiem, który 

wpływa na ilość uczniów w szkołach, natomiast należy stwierdzić, że dzieci w szkołach nie przybywa. 

Pojedyncze osoby nie rozwiążą problemów finansowania oświaty. 

Obecnie wnioski dyrektorów placówek opiewają na kwotę 13 200 000, 00 zł, z czego subwencji Gmina 

Rytwiany otrzyma tylko 6 500 000, 00 zł, pozostała kwotę 6 700 000, 00 zł musi zostać dołożona 

z budżetu Gminy Rytwiany. 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski poprosił Dyrektorów o podsumowanie roku szkolnego 

2021/2022.   

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Rytwiany Krzysztof Janik poprosił o podanie liczb uczniów  

w poszczególnych placówkach oraz ilości zatrudnionych nauczycieli. 

Dyrektor Zespołu Placówek Oświatowych Publiczna Szkoły Podstawowej i Przedszkola im. Marii 

Firlejczyk w Sichowie Dużym Pani Dorota Karasińska – Kozłowska poinformowała, że zatrudnionych  

w 2021 roku było 24 nauczycieli natomiast uczęszczało uczniów 86.  

Wicedyrektor Pani Grażyna Miśkiewicz poinformowała, że zatrudnionych w 2021 roku było 48 

nauczycieli natomiast uczęszczało uczniów 383. 

Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego Publiczna Szkoła Podstawowa i Publiczne Samorządowego 

Przedszkola im. 100-lecia Odzyskania Niepodległości w Strzegomiu Pani Jolanta Bąk poinformowała, że 

zatrudnionych w 2021 roku było 22 nauczycieli natomiast uczęszczało uczniów 100. 

Dyrektorzy zaznaczyli, że w części byli to nauczyciele zatrudnieni na etatach, w części nauczyciele, 

którzy dojeżdżają do szkoły na kilka godzin w tygodniu. Dyrektorzy podkreślili również fakt, że  

w większości są to nauczyciele dyplomowani, którzy posiadają kwalifikacje do nauczania kilu 

przedmiotów.  

Wójt Gminy Rytwiany podsumowując zaznaczył, że w szkołach w Sichowie Dużymi i Strzegomiu 

zostały wprowadzone programy naprawcze z uwagi na słabe wyniki egzaminu ósmoklasisty. Dyrektorzy 

Szkół w Sichowie Dużym i Strzegomiu potwierdzili, że takie programy są wdrażane i są już wyniki  

w postaci udziału uczniów w konkursach przedmiotowych, co zdaniem kadry nauczycielskiej oznacza, że 

uczniowie pracują i pracować będą.   

Wicedyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego im. Jana Pawła II w Rytwianach Pani Grażyna 

Miśkiewicz poinformowała, że mimo iż w szkole wynik egzaminu ósmoklasisty był dobry nie oznacza to, 

że nie może być jeszcze lepszy. Uczniowie są przygotowywani w kołach przedmiotowych. Nauczyciele 

pracują z uczniami również w soboty w celu osiągnięcia jak najlepszych wyników.  

Wicedyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego im. Jana Pawła II w Rytwianach Pani Grażyna 

Miśkiewicz poinformowała Radę Gminy również o trudnościach. Zdaniem Wicedyrektor Zespołu 

Szkolno-Przedszkolnego im. Jana Pawła II w Rytwianach Pani Grażyny Miśkiewicz około 30% dzieci 

potrzebuje dodatkowych zajęć. Są to najczęściej dzieci z orzeczeniami o niepełnosprawności lub 

orzeczeniami z Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Staszowie, które wymagają większej ilości 

zajęć oraz większego zaangażowania ze strony nauczycieli.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Rytwiany Krzysztof Janik zadał pytanie czy szkoły z terenu Gminy 

Rytwiany należą do sieci szkół, której to sieci celem jest promocja doradztwa zawodowego, czy jest 

kontakt uczniów z doradcami zawodowymi.  

Dyrektor Zespołu Placówek Oświatowych Publicznej Szkoły Podstawowej i Przedszkola im. Marii 

Firlejczyk w Sichowie Dużym Pani Dorota Karasińska – Kozłowska poinformowała Radę Gminy, że plan 

pracy zawiera takie spotkania. Już były organizowane takie spotkania, uczniowie spotykają się  

z doradcami zawodowymi, są również zaplanowane wyjazdy uczniów do zakładów pracy. 

Na pytanie czy na dzień dzisiejszy szkoły należą sieci szkół, której to sieci celem jest promocja 

doradztwa zawodowego Dyrektor Zespołu Placówek Oświatowych Publicznej Szkoły Podstawowej i 

Przedszkola im. Marii Firlejczyk Pani Dorota Karasińska – Kozłowska potwierdziła, że nie na chwilę 

obecną dołączenie do sieci takich szkół jest w planach.  

 

 

 



 

Pkt 10 

Uchwała w sprawie regulaminu określającego wysokość stawek dodatków do wynagrodzenia 

nauczycieli, szczegółowych warunków ich przyznawania oraz szczegółowych warunków obliczania  

i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw  

w jednostkach oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Rytwiany, zmienionej 

Uchwałą Rady Gminy Rytwiany z dnia 26 września 2022 r. nr LIX/304/22.   

 

Uchwałę przedstawił Wójt Grzegorz Forkasiewicz.  

 

Wójt Grzegorz Forkasiewicz poinformował Radę Gminy, że znowelizowana w ustawa z dnia 26 stycznia 

1982 r.  Karta Nauczyciela wprowadziła nową funkcją – mentora. Mentorowi za wykonywane czynności 

przysługuje zgodnie z ustawą dodatek funkcyjny. Rada Gminy, uwzględniając przewidywaną strukturę 

zatrudnienia, określa dla nauczycieli poszczególnych stopni awansu zawodowego, w drodze regulaminu 

wysokość stawek dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, w tym z tytułu sprawowania 

funkcji wychowawcy klasy, oraz za warunki pracy, oraz szczegółowe warunki przyznawania tych 

dodatków. Na podstawie Art. 30 ust. 6a Karty Nauczyciela Regulamin ten podlega uzgodnieniu ze 

związkami zawodowymi zrzeszającymi nauczycieli. 

Aktualnie obowiązujący Regulamin nie przewidywał dodatku za sprawowanie funkcji mentora  

w związku z powyższym zaszła potrzeba jego wprowadzenia. Wysokość dodatku ustalono  

w wysokości równej dodatku dla opiekuna stażu wobec podobieństwa zakresu obowiązków przy 

sprawowaniu tych funkcji w kwocie 150 zł. 

Dyskusji nie było.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała nr LXI/310/22 w sprawie w sprawie regulaminu określającego wysokość stawek dodatków 

do wynagrodzenia nauczycieli, szczegółowych warunków ich przyznawania oraz szczegółowych 

warunków obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny 

doraźnych zastępstw w jednostkach oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina 

Rytwiany, zmienionej Uchwałą Rady Gminy Rytwiany z dnia 26 września 2022 r. nr LIX/304/22 

została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”.  

Głosowało 13 radnych.  

Obecnych podczas głosowania 13 radnych.  

 

 

Pkt 11  

Uchwała w sprawie ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za 

usługi w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych   

z terenu Gminy Rytwiany 
 

Uchwałę przedstawił Wójt Grzegorz Forkasiewicz.  

 

Wójt Grzegorz Forkasiewicz poinformował Radę Gminy, iż w związku z faktem, że ostatni rok jest 

okresem galopującej inflacji a co z tym idzie rosnącymi kosztami należało zweryfikować Uchwałę Rady 

Gminy Rytwiany Nr XXIX/155/2012 Rady Gminy Rytwiany z dnia 12 listopada 2012 r. w sprawie 

ustalenia górnej stawki opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy pozbywają się z terenu 

nieruchomości nieczystości ciekłych, za usługi w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych  

i transportu nieczystości ciekłych z nieruchomości z terenu Gminy Rytwiany 

 

Na podstawie art. 6 ust 2 ustawy z dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu czystości i porządku w gminach 

(Dz. U. z 2022r. poz. 1297 ze zm.) zwanej dalej „ustawą” rada gminy ustala w drodze uchwały górne 

stawki opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie opróżniania zbiorników 

bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. Stawka opłaty za opróżnianie zbiorników 



bezodpływowych i transport nieczystości ciekłych została ustalona w oparciu o kalkulację aktualnych 

kosztów związanych z usługa w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu 

nieczystości ciekłych. 

 

Po analizie koszów ustalono górną stawkę opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy 

pozbywają się z terenu nieruchomości nieczystości ciekłych, za usługi w zakresie opróżniania zbiorników 

bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych z nieruchomości z terenu Gminy Rytwiany w kwocie 

42, 00 zł.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski zadał pytanie ile wynosi obecnie górna stawka opłat 

ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy pozbywają się z terenu nieruchomości nieczystości 

ciekłych, za usługi w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości 

ciekłych z nieruchomości z terenu Gminy Rytwiany?  

Wójt Grzegorz Forkasiewicz poinformował, że do tej pory była to kwota 40, 00 zł za 1m³. 

 

Dyskusji nie było.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała nr LXI/311/22 w sprawie ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 

nieruchomości za usługi w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu 

nieczystości ciekłych z terenu Gminy Rytwiany została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”.  

 

 

Głosowało 13 radnych.  

Obecnych podczas głosowania 13 radnych.  

 

 

Pkt 12  

Analiza oświadczeń majątkowych 
 

Informację dotyczącą oświadczeń majątkowych pracowników Urzędu Gminy Rytwiany i kierowników 

jednostek organizacyjnych Gminy Rytwiany przedstawił Wójt Grzegorz Forkasiewicz. 

Informacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Informację dotyczącą oświadczeń majątkowych radnych Gminy Rytwiany przedstawił Przewodniczący 

Rady Gminy Rytwiany Jerzy Gwizdowski. 

Informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Pkt 13 

Sprawy różne i wolne wnioski.  

 

Wójt Grzegorz Forksasiewicz zabrał głos na wstępnie chcąc uzupełnić informację o pracy między 

sesjami. 

Wójt Grzegorz Forksasiewicz poinformował, że był kolejny nabór wniosków w ramach Funduszu 

Przewozów Autobusowych. Został przygotowany przez pracowników Urzędu Gminy kolejny wniosek  

w układzie całego roku, który został rozszerzony o kolejne godziny jak również zostały wydłużane trasy 

przejazdu. Obecny wniosek obejmował tylko okres 2 miesięcy (listopad - grudzień 2022 r.)  

Wniosek opiewa na kwotę 80 000, 00 zł, z czego 50 000, 00 zł to dotacja natomiast 30 000, 00  zł będzie 

pochodziło z budżetu Gminy. Problemem jest ciągle rosnąca cena paliwa.  

Radny Andrzej Chłodnicki zadał pytanie czy można pobrać rozkład jazdy tak, aby sołtysi mogli umieścić 

rozkłady na tablicach ogłoszeń i w ten sposób szybciej dotrzeć do mieszkańców.  

Wójt Grzegorz Forkasiewicz poinformował, że przewoźnik umieścił rozkłady na przystankach, rozkłady 

są również dostępne na stronie internetowej Urzędu Gminy Rytwiany. 

  

 

 

 

 



W sprawach różnych i wolnych wnioskach głos zabrali:  

 

- Radny Krzysztof Janik w sprawie:  

1. Wystosowania apelu do zarządu Dróg Wojewódzkich w Kielcach w sprawie poprawienia 

bezpieczeństwa na przejściach dla pieszych. Aktywne przejścia dla pieszych, które pojawiają się na 

przejściach dla pieszych w znaczący sposób wpływają na szybsze reagowanie kierowców.  

2.  Wprowadzenia oszczędności w budżecie Gminy Rytwiany np. ograniczenia oświetlenia ulicznego w 

godzinach nocnych.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Rytwiany odniósł się do całkowitego wyłączenia prądu w godzinach 

nocnych w Gminach Osiek i Klimontów i zaproponował, aby skorzystać z możliwości, jakie niesie 

wymiana oświetlenia w Gminie Rytwiany na ledowe z możliwością sterowania natężeniem prądu np. do 

50% godzinach nocnych a tym samym wprowadzenia dodatkowych oszczędności do budżetu.  

 

Wójt Grzegorz Forkasiewicz odpowiedział, że nowy system pozwala zmniejszyć natężenie prądu w 

oświetleniu.  Wójt Grzegorz Forkasiewicz zaproponował, aby przetestować i zmniejszyć natężenie prądu 

w godzinach:  

- od 24.00 do 24.00 do poziomu70% 

- od 24.00 do 5.00 do poziomu 60% 

- od 5.00 do 6.30 do poziomu 80%  

i w ten sposób poszukać oszczędności.  

 

Wójt Grzegorz Forkasiewicz podkreślił, że nie jest zwolennikiem całkowitego wygaszenia prądu  

w godzinach nocnych. 

 

Radny Artur Dzieciuch zauważył, że Gmina Rytwiany już wróżyła system oszczędzania poprzez 

wymianę oświetlenia ulicznego na ledowe jak również przez realizowany obecnie projekt 

Termomodernizacji Budynków Użyteczności Publicznej.  

 

Wójt Grzegorz Forkasiewicz poinformował Radę Gminy Rytwiany, że na Komisji  Budżetu i Mienia 

Komunalnego oraz Komisji Rozwoju Lokalnego, która odbędzie się 14 listopada 2022 roku będą 

omawiane sprawy podatków. 

Kolejna sprawa, którą poruszył Wójt Grzegorz Forkasiewicz to sprawa przesunięcia środków własnych 

przeznaczonych na budowę Domu Seniora w Rytwianach na Termomodernizację Budynków 

Użyteczności Publicznej tak, aby uniknąć konieczności zaciągania kredytu, które przy rosnącej inflacji 

a tym samy rosnącym oprocentowaniu kredytów jest bardzo niekorzystne dla budżetu. Ponieważ jako 

Gmina musimy zwracać większą uwagę na możliwości budżetu a rosnące ceny nie dają możliwości 

przewidzenia, jaka będzie ostateczna kwota za realizacje projektu. Zdaniem Wójta Grzegorza 

Forkasiewicza takie rozwiązanie będzie korzystniejsze dla budżetu. Sprawa przesunięcia środków 

własnych również będzie omawiana na Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego oraz Komisji Rozwoju 

Lokalnego w dniu 14 listopada 2022 roku 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski poprosił, aby jeszcze raz zastanowić się nad odłożeniem 

inwestycji, jaką ma być budowa Domu Seniora, ponieważ mieszkańcy bardzo są zainteresowani mającym 

powstać Domem Seniora w Rytwianach. Koszty jakie Gmina ponosi za pobyt mieszkańców w tego typu 

instytucjach są ogromne. 

 

-  Radny Sebastian Bryk w sprawie:  

1. Uzyskania odpowiedzi czy zmniejszyła się  kwota za wywóz tony nieczystości.  

 

Wójt Grzegorz Forkasiewicz odpowiedział, że cena za wywóz nieczystości nieznacznie, ale ciągle rośnie, 

rośnie też ilość odpadów.  Zmniejszyła się ilość odpadów, jeżeli chodzi o gabaryty. Mieszkańcy  

w większości pozbyli się zalegających mebli i teraz ilość wystawianych gabarytów jest przez to mniejsza.   

 

 



- Radny Andrzej Chłodnicki w sprawie:  

1.  Odśnieżania dróg. 

 

Wójt Grzegorz Forkasiewicz odpowiedział, że musi jeszcze raz porozmawiać z OSP w Święcicy, 

ponieważ ze wstępnych rozmów wie, że nie mają strażaków, którzy są na tyle dyspozycyjny, aby mogli 

odśnieżać drogi.  

 

- Radny Stanisław Strycharz w sprawach:  

 

1. Wymiany lampy oświetleniowej w miejscowości Podborek. 

 

2. Wyremontowania przystanku.  

 

3. Zorganizowania możliwości przejazdu środkami transportu zbiorowego przez 5 dni w tygodniu. 

 

 

Wójt Grzegorz Forkasiewicz odpowiedział, że: 

Jest problem z firmą, która dostarczyła lampy. Firma zobowiązała się do wymiany lampy, ale jak do tej 

pory nie dostarczyła lampy.  

Przystanek zostanie wyremontowany, ale ponieważ jest to przystanek, który jest wykorzystywany tylko 

jeden raz dziennie przez uczniów wsiadających rano do autobusu, sprawa remontu musi chwilę poczekać, 

jako mniej pilna.  

Jest złożony wniosek do Funduszu Przewozów Autobusowych na przejazdy 5 razy w tygodniu.  

 

 

- Radna Aneta Szul w sprawie:  

 

1. Czyszczenia rowów w miejscowości Niedziałki  

 

2. Zakupu kosza na śmieci do Remizy w Niedziałkach. 

 

Wójt Grzegorz Forkasiewicz odpowiedział, że sprawa czyszczenia rowów będzie załatwiona pozytywnie. 

Z uwagi na fakt, iż koparka była w serwisie przez dwa miesiące obecnie są nadrabiane zaległości, ale już 

są wykonywane. 

Jeżeli chodzi o kosz to został już zakupiony i zostanie dostarczony do Remizy w Niedziałkach.  

 

 

Na zakończenie Wójt Grzegorz Forkasiewicz i Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski zaprosili 

radnych na obchody Narodowego Święta Niepodległości 11 listopada oraz na Patriotyczny Piknik 

Strażacki - imprezę organizowaną przez Centrum Kultury w Rytwianach w dniu 13 listopada 2022 roku, 

który będzie kontynuacją obchodów 104 rocznicy odzyskania niepodległości przez Polskę.  

 

 

Pkt 14 

Zamknięcie sesji.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski podziękował wszystkim za udział i zamknął LXI  

sesję Rady Gminy Rytwiany.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Rytwiany 

 

Jerzy Gwizdowski 

 

Protokołowała: 

Jolanta  Markiewicz                                                        


